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Lähettäjä: Kaivoksela-seura <>
Lähetetty: maanantai 28. lokakuuta 2024 12.25
Vastaanottaja: 
Aihe: Muistutus koskien Kaivokselan liikuntapuistoa, Kaivospuistoa ja Mätäojanlaakson

ulkoilureittiä

Hei!
Ohessa Kaivoksela-seuran muistutus Kaivokselan liikuntapuiston ja vesitornin alueen kehittämisestä.
Kiitos, että asukastilaisuuden jälkeen antamamme huomiot oli mainittu suunnitelman selostuksessa.
Tämän muistutuksen sisältö on pääsääntöisesti sama.

terv.

Kaivoksela-seura kiittää suunniteltua panostusta Kaivokselan alueelle, ja että suunnitelmassa parannetaan
upean luontoalueen saavutettavuutta, kuitenkin niin että muutokset maisemassa ja toiminnassa ovat
maltillisia. Monet arvostavat nimenomaan luonnonmukaisuutta ja rauhallisuutta asuinalueella.
Suunnitelmassa on hienolla tavalla hyödynnetty näitä Kaivokselan valtteja sekä huomioitu suojeltu
kaivosalue ja vesitorni maamerkkinä. Parannettu kenttä tullee palvelemaan kasvavan koulun tarpeita,
mutta myös ikääntyvää väestöä.

- Niitty on hyvin suosittu erityisesti lenkkeilijöiden, koiranulkoiluttajien ja talvisin hiihtäjien keskuudessa.
Kaupunki tekee ladut myös koululaisten käyttöön. Noin kilometrin lenkki pellolla on toiminut samalla
yhdyslatuna Pitkäkoskelle ja Paloheinään asti.
- Rinteestä pallokentän kohdalta ja noin vesitornin kohdalta on runsaat valumat pellolle. Tämä täytynee
huomioida tietä tehtäessä, jottei vesi vie hiekkaa mennessään.
- Kentän aitaaminen olisi ensiarvoisen tärkeää - ja ehkä paikallaan jo ensi talveksi, koska jäällä ajelevat
autot pilaavat jäädytetyn kentän.
- Kenttä on tällä hetkellä melko pimeä ja lisävalaistus on tärkeä suunnitelmassa. Roskiksia toivotaan lisää.
Ja penkkejä.
- Tennis- ja koriskentät ovat jatkuvasti käytössä ja niille olisi enemmänkin tarvetta. Voisi olla paikallaan
tehdä kaksi uutta koria, jotka olisivat vähän ylempänä, kuin nykyiset matalat lasten korit, joista hajotetaan
aina sukat koska ovat roikuttavalla korkeudella. Nykyisen tenniskenttien perään voisi mahtua vielä yksi
kenttä.
- Tilaisuudessa tuotiin esiin että Paviljonki-koulun viereen rinteeseen mahtuisi kontti luistinten pukemista
varten. Käytännössä mietityttää, kerääkö tällainen tila ihan muita käyttäjiä kuin luistelijoita. Koppi ei
vaikuta käyttökelpoiselta myöskään siksi, että viime vuosina luistimet on pitänyt vaihtaa kentän reunassa,
koska jäätä ei ole saatu tehtyä liuskalta asti. Toinen kysymys on sitten se, tehdäänkö huoltorakennus,
johon kentän varaajalla on avain. Mutta se palvelee eri käyttäjäryhmää. Tiivistetysti, budjettia voisi kenties
ohjata mieluummin muuhun kuin pukkariin.
- Alueella on tarvetta "höntsäkentälle" joka on myös muiden kuin urheiluseurojen käytössä. Kaivokselan
kenttä on ollut sellainen.
- Portaiden materiaalista käytiin hyvää keskustelua. Ehkä yksi näkökulma on vielä lisättävä: alueella on
todella paljon koiria. Vaikka ritiläporras olisi lumihuollon kannalta hyvä, tassuille sitä ei voine suositella.
- Osa oli huolissaan vesitornille lisääntyvästä trafiikista. Suunnitelmassa ollut linjaus vaikutti jättävän
viereisen talon asukkaat rauhaan, mutta yhtiö varmasti haluaa osallistua suunnitteluun tiiviisti.
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Kaivoksela-seuralla on intressi kehittää vesitornia julkisena taideteoksena ja toivomme, että torni säilyy
maamerkkinä ja monumenttina. Vesitorninmäki ja kaivokset ovat Kaivokselan keskeisimpiä paikkoja,
joiden hyödyntämistä suunnitellut parannukset helpottavat. Hyvä!

--
Parhain terveisin

Kaivoksela-seura


